
 
Valtuustoaloite 20.5.2024 frisbeegolfradan saamiseksi Hyökännummen / Etelä-Mäntsälän 
alueelle 
 
Kunnanvaltuusto 20.05.2024 § 42  
  
 
 

SDP:n valtuustoryhmä ja muut allekirjoittaneet esittivät seuraavan 
valtuustoaloitteen valtuuston kokouksessa 20.5.2024: 
 
”Hyökännummella Ohkolan sairaalan puistoalueella on ollut frisbeegolfrata. 
Rata on ollut Tuusulan kunnan vapaa-aikapalveluiden ylläpitämä. Nyt 
Ohkolan sairaalan laajennuksen suunnitelma on valmis ja laajennustyöt 
alkavat lähiaikoina. Sen vuoksi frisbeegolfrata on jouduttu purkamaan. 
Radan alueella on ollut talvella hiihtolatu ja reunalla jalkapallokenttä. 
Ohkolan sairaalan laajennukseen alueella suhtaudutaan positiivisesti, 
mutta frisbeegolfradan menetys harmittaa monia. 
 
Frisbeegolf liikuttaa monia ikäryhmiä. Lajiin pääsee nopeasti sisälle, se on 
edullinen ja kokemusta ei ennestään tarvita. Lajia voi harrastaa yksin tai 
ryhmässä. Sen suosio eri ikäryhmien keskuudessa on noussut ja 
harrastajien määrä on kasvanut. Hyvin hoidettuja ja merkittyjä ratoja 
tullaan kokeilemaan kauempaakin. On ollut hienoa nähdä radalla 
monenlaisia ryhmiä nauttimassa yhteisestä tekemisestä, raittiista ilmasta ja 
tekemisen riemusta. 
 
Me allekirjoittaneet esitämme, että Mäntsälässä selvitetään 
frisbeegolfradalle soveltuvaa paikkaa Hyökännummelle, Etelä-Mäntsälään 
joko yksin tai yhdessä Tuusulan kunnan kanssa. 
 
Mäntsälässä 20.5.2024 
SDP valtuustoryhmä ja muut allekirjoittaneet” 
 

Päätösehdotus Valtuusto päätti lähettää aloitteen kunnanhallitukselle valmisteltavaksi. 
 

Päätös Kunnanvaltuusto päätti lähettää aloitteen kunnanhallitukselle 
valmisteltavaksi. 

 
 
 Liite 1. Aloite 
 
 

 
Kunnanhallitus 27.05.2024 § 117  
  
 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Laurila Hannu 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus lähettää aloitteen tekninen ja elinvoimapalveluille 

valmisteltavaksi. 
 

Päätös Kunnanhallitus päätti lähettää aloitteen tekninen ja elinvoimapalveluille 
valmisteltavaksi. 

 
 
Tekninen ja elinvoimalautakunta 12.11.2024 § 91  
  



 
 

Tekninen ja elinvoimapalvelut kiittää tehdystä valtuustoaloitteesta. 
Frisbeegolf-harrastusta voidaan pitää matalan kynnyksen harrastuksena ja 
se soveltuu laajalle ikäryhmälle. Laji on myös edullinen harrastaa, eikä 
frisbeegolf-rata edellytä merkittäviä investointeja, joskin radalle tarvitaan 
laaja maa-alue. Rata-aluetta voidaan tietyssä rajoissa hyödyntää 
muuhunkin käyttöön hyvällä suunnittelulla. 
 
Frisbeegolfliiton mukaan radalla on käyttötarkoituksesta riippuen väyliä 
tavallisesti 9 tai 18. Kilpakäyttöön tarkoitetuilla radoilla on tyypillisesti 
vähintään 18 väylää, joiden pituudet vaihtelevat noin 80-350 metrin välillä 
ja väylien yhteenlaskettu pituus on tavallisesti 2000-3500 metriä. 
Lyhyet, esimerkiksi yksinomaan koululaiskäyttöön tarkoitetut liikuntapaikat 
voivat koostua 3-9 väylästä, joiden pituudet vaihtelevat kohderyhmän 
tasosta ja ominaisuuksista riippuen 30-80 metrin välillä. Frisbeegolfradan 
tilatarve 9-väyläisenä on noin 6-15 hehtaaria ja 18-väyläisenä noin 15-25 
hehtaaria. Radan sijainnista päätettäessa huomiota tulee kiinnittää myös 
radan saavutettavuuteen, pysäköintipaikoille liikennöintiin ja 
pysäköintipaikkojen riittävään määrään. 
 
Aiemmin on alustavasti selvitelty metsäisen Porakallion alueen 
mahdollisuuksia frisbee-harrastukselle yhteistyössä Tuusulan kunnan 
kanssa. Alue on todettu tähän toimintaan soveltumattomaksi muun muassa 
maanomistusolosuhteiden johdosta. Lisäksi metsään pitäisi raivata avoimia 
väyliä puustoa kaatamalla. Alue on tällä hetkellä olemassa olevan 
polkuverkoston perusteella aktiivisessa ulkoilukäytössä ja frisbee-
toiminnan sijoittumen saattaisi aiheuttaa vaaratilanteita polkujen ja väylien 
risteämiskohdissa. Muutama vuosi sitten suunnitelma helpompikulkuisen 
polkuverkoston rakentamisesta Porakallion aluelle herätti alueen 
ympäristön asukkaissa vastustusta ja polkujen rakentamisesta luovuttiin. 
Rata-alueen sijaintia määrittäessä oleellista on, että radalle on soveltuva, 
riittävän laaja ja turvallinen maa-alue käytettävissä ja alueella on 
frisbeegolf-toiminnan salliva asemakaavamerkintä tai alue on 
asemakaavoitetun alueen ulkopuolella. Mäntsälän kunnalla ei ole 
Hyökännummella omistuksessaan riittävän laajaa ja tarkoituksenmukaista 
maa-aluetta frisbeegolf-kentälle tällä hetkellä. 
 
Tekninen ja elinvoimapalvelut on ollut yhteydessä Tuusulan kunnan vapaa-
aikapalvelujen päällikköön marraskuussa 2024. Tuusulan kunta on 
käynnistänyt selvitystyön Kellokosken Rajalinnaan frisbeegolf-radan 
rakentamismahdollisuuksien selvittämiseksi. Selvitystyö on kesken. 
 
 

Valmistelija Rakennuttamispäällikkö Pertti Palmroos, pertti.palmroos@mantsala.fi 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Pynttäri Mika 
 

Päätösehdotus Tekninen ja elinvoimalautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja 
edelleen kunnanvaltuustolle vastauksenaan valtuustoaloitteeseen, että 
tällä hetkellä Hyökännummen alueella tai sen läheisyydessä kunnalla ei 
ole osoittaa aloitteen mukaiseen käyttöön soveltuvaa maa-aluetta ja 
esittää, että valtuustoaloite todetaan loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Kunnanhallitus 16.12.2024 § 242    
425/10.03.01.00.02.00/2024    



 
Esittelijä Kunnanjohtaja Laurila Hannu 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus merkitsee tiedoksi tekninen ja elinvoimalautakunnan 

vastauksen liittyen valtuustoaloitteeseen frisbeegolfradan saamiseksi 
Hyökännummen / Etelä-Mäntsälän alueelle. Kunnanhallitus toteaa 
aloitteen loppuun käsitellyksi ja lähettää aloitteen käsittelyn valtuustolle 
tiedoksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 
 
Lisäksi kunnanhallitus totesi, että Tuusulan kanssa jatketaan yhteisen 
toteuttamisratkaisun etsimistä. 
  
Tiedotettavaksi saatetaan, että Arolan koulukiinteistön alueella on 
koululaisille tarkoitettu frisbeegolfrata. 

 


